

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : YB TUAN TEO KOK SEONG [RASAH]

TARIKH : 16 JUN 2014 (ISNIN)

SOALAN : Tuan Teo Kok Seong [Rasah] minta **PERDANA MENTERI menyatakan secara terperinci sejauh manakah pencapaian pendamaian nasional yang dijanjikan oleh YAB. Perdana Menteri sejak Pilihan Raya Umum ke-13.**

JAWAPAN:

Tuan Yang Dipertua,

Malaysia adalah sebuah negara berbilang kaum yang unik sejak merdeka lagi. Keunikan ini, yang didiami oleh rakyat berbilang bangsa, agama dan budaya, bersatu membina dan membangunkan watan tercinta. Hakikat ini,

turut diakui UNESCO dan mendapat pengiktirafan di peringkat antarabangsa.

Selama 56 tahun kita memerintah sehingga sekarang, Malaysia telah membangun begitu pesat, hinggakan rakyatnya dapat hidup aman dan harmoni mengecapi nikmat kemakmuran negara.

Namun sejak kebelakangan ini, setelah berlalunya Pilihanraya Umum Ke-13, akibat politik adu domba dan persepsi negatif yang disebarkan oleh pihak-pihak tertentu, hubungan muhibbah yang disemai oleh Kerajaan selama ini mulai longgar. Kenyataan yang menyentuh sensitiviti antara agama dan masyarakat berbilang bangsa, telah menyebabkan polarisasi kaum menjadi renggang. Keadaan ini, boleh merosakkan kerukunan dan keharmonian di kalangan masyarakat berbilang kaum di negara ini.

Tuan Yang Dipertua,

Oleh kerana itu, kita perlukan penyatuan nasional atau *national reconciliation*. Penyatuan nasional ini adalah ilham dan inisiatif Kerajaan untuk menambah baik hubungan kaum. Ia bukan sekadar *appeasement*. Konsep penyatuan Nasional ini, selari dengan Gagasan 1Malaysia, yang bertujuan memupuk semangat kebersamaan di kalangan rakyat, untuk turut sama-sama berperanan membina negara Malaysia yang bersatu padu, dalam mendepani cabaran masa depan. Ini tidak bermakna, Kerajaan akan melepaskan kepentingan nasional, hanya semata-mata untuk memenuhi kehendak atau tuntutan pihak-pihak tertentu.

Pelan penyatuan nasional ini, berteraskan kepada empat tunggak utama iaitu sosial, politik, kerajaan dan hubungan antarabangsa. Pelan ini lebih kepada melibatkan kolaborasi, pendirian bersama dan membina persefahaman demi kebaikan agama serta masyarakat.

Semestinya, bingkai kerangka penyatuan nasional ini berpaksi kepada Perlembagaan, Rukunegara dan Wawasan 2020. Manakala, pegangan *wassatiyah* atau kesederhanaan menjadi kunci dalam mendekati rakyat dan memulihkan kerukunan hubungan antara kaum.

Tuan Yang Dipertua,

Penyatuan Nasional ini terbahagi kepada dua. Pertama, di peringkat dasar, melalui penubuhan Majlis Konsultansi Perpaduan Negara atau MKPN. Ia menumpukan kepada beberapa bidang seperti perundangan dan dasar-dasar mempromosikan keharmonian negara, membina bangsa dan persefahaman silang budaya, pembangunan inklusif, belia dan perpaduan serta integrasi nasional. Komposisi MKPN juga ada melibatkan mereka yang tidak bersama Kerajaan atau mempunyai pendirian politik yang berbeza. Di samping itu, MKPN boleh dijadikan landasan untuk membincangkan isu-isu sukar dalam kalangan masyarakat Malaysia, bagi merintis jalan ke arah mencari penyelesaian, mengatasi polarisasi kaum dan pemupukan keharmonian antara agama serta pembentukan dasar sosial yang inklusif dalam menentukan kesejahteraan rakyat.

Tuan Yang Dipertua,

Sesungguhnya, Kerajaan telah berusaha sedaya mungkin dalam membina hubungan baik dengan semua pihak dan golongan, termasuklah negeri-negeri yang dikuasai oleh parti pembangkang. Sebagai contoh, Kerajaan Pusat telah mengadakan pertemuan dengan Menteri Besar dan pimpinan Kerajaan negeri Kelantan, bagi merintis jalinan kerjasama dalam usaha membangun dan memajukan negeri tersebut.

Terkini, kita telah menyaksikan Memorandum Persefahaman atau MOU untuk penstrukturan semula industri air, yang ditandatangani oleh Kerajaan Persekutuan dan kerajaan negeri Selangor dalam menyelesaikan isu air yang telah berlanjutan sejak 2008 lagi, demi kepentingan rakyat dan kemajuan bersama. Malah baru-baru ini, Kerajaan telah merasmikan projek jambatan kedua Pulau Pinang, yang kemudiannya diumumkan sebagai Jambatan Sultan Abdul Halim Mu'adzam Shah. Inisiatif ini yang dimulakan oleh Kerajaan Persekutuan, walaupun negeri Pulau Pinang ditadbir oleh pembangkang.

Di peringkat kedua adalah *sosial grassroot movement*. Antara programnya ialah seperti pelancaran Skwad Uniti, yang dilancarkan pada 9 Mac 2014. Skwad ini melibatkan penggemblengan Kelab Rukun Tetangga (KRT), Skim Rondaan Sukarela (SRS) dan Mediator Komuniti di bawah Jabatan Perpaduan Negara dan Integrasi Nasional (JPNIN). Ia akan melebarluaskan program tradisi seperti kawalan keselamatan kepada program-program kesukarelawanan seperti gotong royong, bantuan

bencana dan bantuan-bantuan kepada yang kurang upaya serta yang memerlukan.

Berkait itu juga, Kerajaan sentiasa komited dan bersifat terbuka, mengadakan dialog, melakukan sesi *engagement* dan perbincangan, dengan melibatkan pelbagai kelompok, komuniti dan pertubuhan, bagi memupuk semangat muhibbah, hubungan erat sesama rakyat, toleransi, patriotisme kepada negara.

Tuan Yang Dipertua,

Jelasnya, kita adalah kerajaan yang *walk the talk* dan berjiwa besar. *We must rise above party politic*, mengeneipkan perbezaan ideologi, melakukan apa yang terbaik untuk rakyat dengan meletakkan usaha pembangunan dan pembinaan negara (*nation-building*) sebagai agenda teras utama. Ikhtiar dan inisiatif sebegini akan diteruskan demi mewajah masa depan negara Malaysia yang lebih aman, makmur dan sentosa.

Sekian, terima kasih.